

July 19, 2025

Dear Parishioners and Friends,

Thank you to all who joined us on Monday evening at the La Salle Center and the Board of Education (BOE) meeting. Despite the inclement weather, nearly 100 parishioners and community members attended—many wearing blue t-shirts with the Queen of Peace emblem—to oppose the BOE’s plan to seize the La Salle Center through eminent domain to create six public preschool classrooms.

From the start, both the parish and the Archdiocese made it clear to the BOE that the La Salle Center is not for sale. Instead, we proposed a short- or long-term lease as possible solutions to help meet the district’s needs. Unfortunately, in May, the BOE rejected those proposals, refusing to discuss a lease, and began repeated threats to take the property through eminent domain—despite publicly stating it is seeking a “voluntary” agreement.

At Monday’s meeting, many people expressed concerns about the use of eminent domain, the importance of the La Salle Center to parishioners, district funding, traffic and safety risks for young students, parking limitations, and the availability of alternative properties. It was a strong and respectful display of support for our parish and the La Salle Center.

After the public comment portion, the superintendent and two board members responded to some of these concerns. Unfortunately, further public comment was not permitted, leaving us unable to clarify or correct some inaccurate statements. These included mischaracterizations about our responsiveness as well as the use of the La Salle Center and proceeds from the sale of Queen of Peace High School in 2019.

To clarify:

- Since May, the BOE has been trying to access the La Salle Center to appraise it for eminent domain. Before scheduling such access, our attorney was awaiting the BOE’s forthcoming response to the legal position he provided them. Any suggestion that we have been unresponsive or are not open to dialogue is wrong. And rather than press for an appraisal, the BOE should consider our concerns and not pursue eminent domain.
- It has been communicated to the BOE multiple times in writing and through public testimony at Monday’s meeting that the La Salle Center is actively and regularly used for parish ministry. Yet, the BOE has continued to pursue eminent domain. Even if the property were not being used, the building belongs to us; it is not theirs to take.
- The BOE seems to have assumed that the parish is not using the La Salle Center because we were willing to lease it. That assumption is wrong. A lease could maintain our ability to use the Center. We remain willing to discuss such an option.
- Both the parish and grammar school have benefited—and continue to benefit—from the sale of QPHS.

I continue to ask for your prayers and support. I also encourage you to voice your concerns respectfully to BOE members. Let us pray for resolution and remain united in faith.

Sincerely Yours in Christ,

Fr. Anthony Di Stefano

Estimados feligreses y amigos:

Gracias a todos los que nos acompañaron el lunes por la noche en la reunión del Centro La Salle y la Junta de Educación (BOE). A pesar del mal tiempo, cerca de 100 feligreses y miembros de la comunidad asistieron, muchos de ellos con camisetas azules con el emblema de la Reina de la Paz, para oponerse al plan de la BOE de expropiar el Centro La Salle mediante expropiación forzosa para crear seis aulas preescolares públicas.

Desde el principio, tanto la parroquia como la Arquidiócesis dejaron claro a la BOE que el Centro La Salle no está a la venta. En su lugar, propusimos un contrato de arrendamiento a corto o largo plazo como posibles soluciones para satisfacer las necesidades del distrito. Desafortunadamente, en mayo, la BOE rechazó esas propuestas, negándose a negociar un contrato de arrendamiento, y comenzó a amenazar repetidamente con expropiar la propiedad mediante expropiación forzosa, a pesar de haber declarado públicamente que busca un acuerdo "voluntario".

En la reunión del lunes, muchas personas expresaron su preocupación por el uso de la expropiación forzosa, la importancia del Centro La Salle para los feligreses, la financiación del distrito, los riesgos de tráfico y seguridad para los jóvenes estudiantes, las limitaciones de estacionamiento y la disponibilidad de propiedades alternativas. Fue una muestra de apoyo firme y respetuosa a nuestra parroquia y al Centro La Salle.

Tras la sesión de comentarios públicos, el superintendente y dos miembros de la junta respondieron a algunas de estas inquietudes. Lamentablemente, no se permitió la participación del público, lo que nos impidió aclarar o corregir algunas declaraciones inexactas. Estas incluían interpretaciones erróneas sobre nuestra capacidad de respuesta, así como sobre el uso del Centro La Salle y las ganancias de la venta de la Escuela Secundaria Reina de la Paz en 2019.

Para aclarar:

- Desde mayo, la Junta de Educación (BOE) ha estado intentando acceder al Centro La Salle para tasarlo y solicitar la expropiación forzosa. Antes de programar dicho acceso, nuestro abogado esperaba la respuesta de la BOE a la posición legal que les presentó. Cualquier sugerencia de que no hemos respondido o no estamos abiertos al diálogo es errónea. Y en lugar de presionar para una tasación, la BOE debería considerar nuestras preocupaciones y no solicitar la expropiación forzosa.
- Se le ha comunicado a la BOE en múltiples ocasiones, por escrito y mediante testimonio público en la reunión del lunes, que el Centro La Salle se utiliza de forma activa y regular para el ministerio parroquial. Sin embargo, la BOE ha continuado solicitando la expropiación forzosa. Incluso si la propiedad no se estuviera utilizando, el edificio nos pertenece; no les corresponde a ellos.
- La BOE parece haber asumido que la parroquia no utiliza el Centro La Salle porque estábamos dispuestos a arrendarlo. Esa suposición es errónea. Un contrato de arrendamiento podría mantener nuestra capacidad de usar el Centro. Seguimos dispuestos a discutir esta opción. • Tanto la parroquia como la escuela secundaria se han beneficiado, y continúan beneficiándose, de la venta de QPHS.

Les pido sus oraciones y apoyo. También les animo a expresar sus preocupaciones con respeto a los miembros de la Junta de Educación. Oremos por una solución y permanezcamos unidos en la fe.

Atentamente en Cristo,

P. Anthony Di Stefano